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قطعی برق برنامه ریزی شده نداریم 
مدیرعامل توانیر گفت: هیچ قطعی برق برنامه ریزی شده ای 
نداریم و تنها گرمای هوا علت برخی حوادث مقطعی است که با 
تلاش گروه های عملیاتی صنعت برق به سرعت حل می شود. 

مصطفی رجبی مشهدی در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه 
به دنبال گرمای زیاد هوا و فشاری که در اثر مصرف زیاد برق به 
تجهیزات وارد می شود ممکن است شاهد حوادثی در برخی 
نقاط باشیم، افزود: شبکه گسترده و پیوسته برق کشور ممکن 
گرمای  است تحت تاثیر بلایای طبیعی و طوفان و سیل و 
کید بر اینکه میزان مصرف برق روند  شدید قرار بگیرد. وی با تا
افزایشی دارد و لازم است که همه مشترکان به این موضوع 
توجه داشته باشند، گفت: پبش بینی می کنیم امروز میزان 
تقاضای مصرف برق به ۷۹ هزارو ۱۸۰ مگاوات برسد که نسبت 
به روز گذشته ۷۸ هزارو ۸۱۶ مگاوات بوده که باز هم نزدیک به 
۴۰۰ مگاوات افزایش خواهد داشت.  به گفته وی تقاضای ما از 
همه مشترکان کاهش ۱۵ درصدی مصرف برق است تا بتوانیم 

تابستان گرم امسال را پشت سر بگذاریم. 

مالیات سه گروه تا پایان شهریور قطعی می شود
سازمان امور مالیاتی کشور اعلام کرد: مالیات سه گروه از 

مودیان تا شهریورماه سال جاری قطعی خواهد شد. 
بر اساس بخشنامه ابلاغی »سید محمدهادی سبحانیان« 
در راستای تسهیل فرآیندهای مالیاتی و رفع دغدغه های 
مودیان مالیاتی از حیث چگونگی اقدام در خصوص صاحبان 
مشاغل )اشخاص حقیقی( که بدون تسلیم اظهارنامه برای 
عملکرد سال ۱۴۰۲ مالیات مقطوع تبصره ماده ۱۰۰ را پذیرفته یا 
اظهارنامه پیش فرض را مطابق دستورالعمل سازمان تکمیل 

و ارسال کرده اند، اقدامات ذیل انجام می شود: 
۱- برای آن دسته از صاحبان مشاغلی که بدون تسلیم 
اظهارنامه، مالیات مقطوع بارگذاری شده را پذیرفته یا در 
اجرای تبصره مذکور مالیات مقطوع آنها صفر تعیین شده 
کثر تا پایان  است، معادل مالیات مقطوع تعیین شده حدا
شهریور سال جاری برگ قطعی مالیات صادر و ابلاغ می شود. 

۲- برای آن دسته از صاحبان مشاغلی که فرم اظهارنامه 
پیش فرض را مطابق دستورالعمل مربوطه تکمیل و ارسال 
کرده اند، گروه های دوم و سوم با فروش بالای ۱۸۰ میلیارد ریال 
برای پرونده  های انفرادی و ۳۶۰ میلیارد ریال برای پرونده های 
کثر تا پایان شهریورماه  مشارکتی معادل مالیات ابرازی حدا

سال جاری برگ قطعی مالیات صادر و ابلاغ می شود. 
۳- اظهارنامه تسلیمی در موعد مقرر قانونی سایر صاحبان 
کثر تا پایان شهریورماه سال جاری با رعایت  مشاغل حدا
مقررات ماده ۹۷ قانون مالیات  های مستقیم بررسی و اقدامات 
لازم برای رسیدگی و حسابرسی مالیاتی آنها توسط همکاران 

محترم مالیاتی فراهم می شود. 

برق ادارات پرمصرف محدود می شود
ادارات،  تمامی  کرد:  اعلام  دولت  اطلاع رسانی  شورای 
بانک ها و سازمان ها روز سه شنبه ١٦ مرداد موظف به خاموش 
کردن وسایل سرمایشی خود پس از ساعت خاتمه کار )١٠ 
صبح( هستند.  پیرو اطلاعیه دبیر خانه شورای اطلاع رسانی 
دولت مبنی بر کاهش ساعت کار ادارات ١٥ استان کشور در روز 
سه شنبه ١٦ مرداد به دلیل افزایش دمای هوا و تداوم گرمای 
شدید و حفظ سلامتی هموطنان، به اطلاع می رساند برابر 
با مصوبه هیات دولت، تمامی ادارات، بانک ها و سازمان ها 
موظف به خاموش کردن وسایل سرمایشی خود پس از ساعت 
)١٠ صبح( هستند.  بدیهی است شرکت های توزیع  خاتمه کار
نیروی برق در سراسر کشور وضعیت مصرف برق ادارات و 
بانک ها را از طریق کنتورهای هوشمند و بازدیدهای میدانی 
پایش و در صورت عدم رعایت نسبت به محدودسازی برق 

ادارات متخلف اقدام خواهند کرد. 

 برخورد شدید با گران فروشی بلیت هواپیما
وزیر راه و شهرسازی گفت: با گران فروشان بلیت پروازهای 

اربعین بدون تردید و ملاحظه برخورد خواهد شد. 
مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی امروز )سه شنبه، 
۱۶ مردادماه( در همایش پایان عملیات حج ضمن تشکر از 
دست اندکاران حج، گفت: در روزهای مهم و مناسبتی تقویم 
سال صنعت هوانوردی یکی از ارکان های اصلی به شمار 
می رود و در وزارتخانه راه و شهرسازی با صنایع متفاوتی روبه رو 
هستیم، اما نگاه به صنعت هوایی نسبت به باقی حوزه ها 
قطعاً متفاوت خواهد بود؛ در صنعت هوایی توسعه ناوگان 
بی شک حائز اهمیت خواهد بود.  وزیر راه و شهرسازی در 
کید کرد: در دولت سیزدهم توسعه ناوگان هوایی یکی  ادامه تا
از شاخص های اصلی بود و براساس آمار سازمان هواپیمایی 
کشور تعداد چشمگیری ناوگان وارد کشور شد و توسعه ناوگان 

در دولت چهاردهم نیز باید ادامه دار باشد. 
وی ادامه داد: واردات هواپیما در تایپ و انواع مختلف 
برعهده شرکت های هواپیمایی سپرده شد و توسعه ناوگان 
باید به حدی باشد که بیشتر از میزان تقاضای بازار باشد و تا 
زمانی که میزان عرضه و تقاضای بلیت هواپیما تعادل نداشته 
باشد، نمی توان قانون آزادسازی قیمت بلیت اجرا شود، زیرا 
اجرای این روش بازار عرضه بلیت را به تعادل نخواهد رساند. 

کید کرد: ناوگان هواپیمایی کشور از فرسودگی رنج  بذرپاش تا
می برد، در نتیجه باید شرایط نوسازی ناوگان فراهم شود و نیاز 

فعلی صنعت هوایی سه برابر ناوگان فعلی است. 
عضو کابینه دولت سیزدهم ادامه داد: از سوی دیگر با وجود 
گرمای بی سابقه در کشور ایران و عربستان انجام عملیات 
پروازهای حج قطعاً بسیار دشوار بود، در راستای توسعه 
خدمات و جلب رضایت مردم باید ناوگان های کشور رو به 
توسعه باشد.  این مقام مسئول تصریح کرد: موضوع ایمنی 
پرواز در این صنعت هوایی بسیار حائز اهمیت است و تمام 
موضوعات دیگر پس از ایمنی اولویت خواهد داشت، همچنین 

در زمینه ایمنی پروازها باید از خدا کمک بگیریم. 
وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: ۲۸ شرکت هواپیمایی 
خارجی با سازمان هواپیمایی کشور قرار داد دارند و در ایران در 
کنون در صنعت هوایی از  حال فعالیت هستند؛ همچنین هم ا
کشورهای خارجی کمترین کمک را می گیرم و با توجه به شرایط 

مشخص است، جهت گیری ما درست است. 

اخبار

 حذف یا اختصاص ارز 
به واردات برنج؟ 

و  تولیدکنندگان  انجمن  دبیر 
بر  کید  تا با  ایرانی  برنج  تامین کنندگان 
این  از دولت چهاردهم  انتظار ما  اینکه 
است که به عنوان کالای اساسی به برنج 
ارز ترجیحی تخصیص دهد تا قیمت تمام 
شده برنج منطقی باشد و مردم بتوانند از 
گفت: همچنین نباید  کنند،  آن استفاده 
این نگرانی وجود داشته باشد که ممکن 
آسیبی  داخل  تولید  به  واردات  با  است 
کالاهای اساسی  وارد شود. برنج یکی از 
است که در سفره مردم از اهمیت بالایی 
برخوردار است، اما چالش های بسیاری نیز 
از جمله عدم تخصیص به موقع ارز ترجیحی 
و یا کمبود واردات و در نتیجه کمبود برنج 
در کشور و گرانی آن وجود دارد. در حال 
حاضر با توجه به اینکه در دوره ممنوعیت 
واردات نیز قرار داریم مسأله تامین برنج 
دبیر   - کشاورز مسیح  است.  مهم  بسیار 
تامین کنندگان  و  تولیدکنندگان  انجمن 
برنج ایرانی- در گفت وگو با ایسنا، درباره 
کرد: سه  کشور به برنج اظهار  نیاز واقعی 
قشر از برنج در کشور استفاده می کنند و بعد 
از گندم قوت قالب کشور ما است. ۶ دهک 
مصرف  خارجی  برنج  کلی  طور  به  مردم 
می کنند به دلیل اینکه قیمت مناسب تری 
نسبت به برنج ایرانی دارد و قشر متوسط 
گر برنج ایرانی که تولید می شود قیمت  نیز ا
تمام شده مناسبی داشته باشد و به قیمت 
برنج خارجی نزدیک باشد با اختلاف سال 
قبل که این اختلاف را کم کرده بودیم سعی 
گر برنج  می کنند برنج ایرانی مصرف کنند. ا
ایرانی خیلی گران شود همچون سال ۱۴۰۰ 
تا ۱۴۰۱، این بخش از جامعه دیگر نمی تواند 
کند و  برنج ۱۵۰ هزار تومانی را خریداری 
مجبور به خریداری برنج خارجی است. 
کید کرد: با توجه به محاسبات یک  وی تا
دوره حدودا ۱۰ ساله، برای ۸۰ میلیون نفر 
حدود ۳ میلیون و ۴۰۰ هزار تن برنج نیاز 
گر در خوش بینانه ترین حالت، ۲  است. ا
میلیون و ۴۰۰ هزار تن برنج درکشور تولید 
شود، سالانه حدود یک میلیون و ۱۰۰ تا 
یک میلیون و ۴۰۰ هزار تن برنج نیاز داریم 
که وارد شود و باقی نیاز کشوز نیز از محل 
گر  برنج ایرانی تامین شود. کشاورز افزود: ا
فاصله قیمتی برنج ایرانی با خارجی زیاد 
شود، تقاضای برنج خارجی بیشتر می شود 
و در نتیجه واردات بیشتری نیز صورت 
می گیرد. در دوره دولت سیزدهم، با توجه 
به سیستم هایی که برقرار شد، حدود یک 
میلیون و ۲۰۰ هزار تن در برنامه واردات بود 
که امیدواریم امسال نیز این میزان در برنامه 
باشد در غیر این صورت شاهد گرانی برنج و 
کمبود این محصول خواهیم بود و دوباره 
خواهد  خ  ر  ۱۴۰۰ سال  در  کم  حا شرایط 
برنامه  اهمیت  بر  کید  تا داد. وی ضمن 
ریزی به واردات یک میلیون و ۲۰۰ هزار تنی 
ح کرد: آمار واردات ۴۵۰ هزار تن و  برنج مطر
مشابه سال قبل است با این تفاوت که در 
سال ۱۴۰۱ بخش خصوصی ۱۴۰۰ هزار تن 
واردات داشت که بخشی از آن به سال ۱۴۰۲ 
منتقل شد ولی در سال ۱۴۰۲، به میزان۹۹۰ 
که تماما مصرف شد  هزارتن واردات بود 
وچیزی به سال ۱۴۰۳ منتقل نشد. دولت 
باید به این مسأله توجه داشته باشد که 
گر در دوره ممنوعیت، کمبودی در بازار  ا
وجود داشته باشد، اولین چیزی که متضرر 
که واسطه ها  می شود برنج ایرانی است، چرا
قیمت آن را افزایش می دهند. کشاورزان 
در چنین شرایطی مشکلی نداشتند، اما 
واسطه ها ادعا داشتند که وقتی ارز برنج 
برداشته شود، برنج خارجی گران و در نتیجه 
برنج ایرانی نیز گران می شود و این به معنای 

سوءاستفاده از شرایط است.  

افت ادامه دار بازار سرمایه
دیروز شاخص کل بورس با افت ۱۹۳۱ واحد 
به عدد ۲,۰۰۲,۵۸۰ رسید که به نظر می رسد 
شاخص در صورت افت ادامه دار عدد ۲ 
میلیون واحد را از دست خواهد داد. دیروز 
شاخص کل بورس با افت ۱۹۳۱ واحد به عدد 
۲,۰۰۲,۵۸۰ رسید که به نظر می رسد شاخص 
در صورت افت ادامه دار عدد ۲ میلیون واحد 
را از دست خواهد داد.  هم چنین شاخص 
۸۳۳ واحد به عدد  کاهش  هم وزن نیز با 

۶۳۵,۲۵۷ رسید. 
 از نمادهای تأثیرگذار در بازار دیروز می توان 
به نمادهای نوری، شپنا، خودرو و شستا 
اشاره کرد.  بیش ترین اثر منفی بر دماسنج 
بازار سهام در روز جاری به نام نمادهای 
معاملاتی شپنا، خودرو و فولاد شد و در مقابل 
نمادهای معاملاتی نوری، شستا و شپدیس 
گر بازار  با افزایش خود مانع افزایش بیشتر نما
سهام شدند.  هم چنین در بازار فرابورس نیز 
با کاهش ۱۱ واحدی، عدد شاخص به ۲۰,۷۱۱ 
واحد رسید.  در این بازار هم امروز بیش ترین 
اثر منفی بر شاخص فرابورس به نام نمادهای 
، فزر و حسینا شد و در مقابل  معاملاتی خاور
نمادهای معاملاتی شگویا، شاوان و نیان 
بیش ترین اثر مثبت را بر این شاخص به نام 

خود ثبت کردند. 

: چندی پیش معاون  آرمان ملی – صدیقه بهزادپور
وزیر راه و شهرسازی از همکاری رسمی با شرکت های چینی 
برای ورود تکنولوژی جدید ساختمان سازی خبر داد، که 
کنش های بسیاری در کشور روبه رو شد. انتشار اخبار  با وا
مشابه در بازار مسکن در حالی صورت می گیرد که با وجود 
تلاش دولت ها در دوره های مختلف، هنوز نتوانسته ایم 
ح پیشنهاد  گره ای از گره های کور این حوزه گشوده شود. طر
زمین رایگان و... در دولت سیزدهم نیز نتوانست باری از 
سنگینی مشکلات بازار مسکن را کم کند. بسیاری بر این باور 
هستند وعده حل مشکل مسکن در حالی که زیرساخت های 
مناسب برای آن وجود ندارد، فقط به گسترش بی اعتمادی 
کنده برای  بین اقشار مختلف مردم می انجامد. خبرهای پرا
گرچه هنوز به  کشور چین نیز  ساخت مسکن با مشارکت 
طور قطع و یقین به مرحله عمل نینجامیده است، اما باز 
که به گمانشان به هدررفت  هم با مخالفانی همراه است 
ظرفیت های انسانی و سرمایه های موجود در کشور منتهی 

می شود. 

   سایه روشن ورود چین به بازار مسکن ایران
و  راه  معاون  رضایی،  ناصر  ملی«،  »آرمان  گزارش  به 
کید بر اینکه ظرفیت های کشور در بخش  شهرسازی با تا
ساخت و ساز مطلوب است، ورود چینی ها به بازار مسکن 
کشور را به منظور انتقال تکنولوژی ذکر و بیان کرد: به دنبال 
این هستیم که با همکاری شرکت های چینی تکنولوژی جدید 
ساختمان سازی را وارد کشور کنیم و چند شرکت چینی از 
پروژه های ساختمان کشور از جمله پرند و پردیس بازدید 
کره با چینی ها پتانسیل خوبی در این شرکت ها  کردند و در مذا
برای تکنولوژی سازی در کشورمان دیدیم. این تکنولوژی 
گر بتوانیم این  وارد بخش علمیاتی و در کارخانه می شود و ا
تکنولوژی را وارد با تجربه داخلی آمیخته کنیم می توانیم به 

اهداف خود برسیم. 

   پیش بینی بحران بدمسکنی در کلانشهرها
الهی عضو هیات علمی مرکز تحقیقات مرکز  علی بیت 
تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی در این باره به »آرمان ملی« 
گفت: با توجه به روند فعلی رشد جمعیت، تعادل در حوزه 
مسکن در شهرهای مختلف برهم خواهد خورد و بسیاری از 
نیاز به مسکن در شهرهای مختلف با نوسان شدید عدم نیاز 
در برخی از شهرها و نیاز انفجاری به مسکن در دیگر شهرها 

را خواهیم دید. 
چنانچه  که  هستم  اعتقاد  این  بر  من  رو  این  از 
در  حداقل  مسکن  بحران  حل  برای  سیاست گذاری ها 
کوتاه مدت است، باید تغییر بافت های فرسوده و احیای آن 
برای زندگی، در سرلوحه اقدامات وزارت مسکن قرار گیرد و 
البته این رویکرد هم نه با عنوان افزایش واحدهای مسکونی 
بلکه با هدف بهینه سازی محیط شهری چون؛ پهن کردن 
، بهینه سازی ساختمان ها در مواجهه با زلزله، مطلوب  معابر
ساختن شرایط زندگی برای شهروندان و... انجام شود. بیت 
الهی اضافه کرد: هر گونه افزایش ساخت و ساز در حاشیه 
کلانشهرها مهاجرت و تبعات منفی آن را گسترده تر می کند 
و البته بازار مسکن را پرچالش تر از قبل می کند. در این میان 
گرایانه پیشنهاد ساخت و  احتمالاً برخی از افراد با نگاه سودا
ساز یا انبوه سازی به مسئولان ارائه می دهند و احتمال این 
وجود دارد که همچون گذشته برخی از پیشنهادها مورد 
موافقت قرار گیرد اما قطعاً این مشکل معضل مهاجرت و 
توسعه بی حساب وکتاب شهرها و مشکلات تامین مسکن 

برای سیل جمعیتی که پایانی ندارد را به همراه دارد. 

یزش ها نشانه ای بر پایان ظرفیت شهرنشینی     فرور
در پایتخت

این کارشناس مسکن ادامه داد: در حال حاضر در پایتخت 
در نمودار فرضی امکانات و ظرفیت ها در بازار مسکن و 
کزیمم این نمودار رسیده ایم که بسیار  تقاضاها در تهران به ما
ناپایدار است و حوادثی جزئی این ثبات را بسیار شکننده 
خواهد ساخت. فروریزش زمین که اخیراً موارد بسیاری از آن 
را در سطح شهر تهران چون میدان ونک مشاهده کردیم، 
حالت قرارگیری شهر در وضعیت ثبات را به طور کلی برهم 
خواهد زد و تلاش برای افزایش ساخت و سازها قطعاً این 
ناپایداری ها را تشدید خواهد کرد. او در مثالی واضح از این 
وضعیت گفت: برای تامین آب شرب تهران لوله کشی هایی 
از سدهای نزدیک تهران به پایتخت انجام شده است، این 
وضعیت درباره لوله های تخلیه فاضلاب در تهران نیز صادق 
که البته در راستای برهم خوردن تعادل جمعیتی  است 
تهران، وضعیت آب پایتخت تقریباً ده برابر بدتر شده است و 
از سوی دیگر چنانچه زلزله ای که همواره در انتظار وقوع آن 
در تهران هستیم، فاجعه ای به وقوع می پیوندد که دیگر نامی 
از تهران باقی نخواهد ماند و تهران با توجه به خالی بودن 
لایه های زیرین آن در فاضلابی ناشی از فرو ریختن در لوله های 
درهم شکسته فاضلاب و لوله های انتقال آب فرو خواهد رفت 
که تنها باتلاقی برجای خواهد گذاشت که احتمال نجات 
کسی در آن بسیار کم است. قطعاً عوارض زیست محیطی 
ناشی از آن نیز غیرقابل تصور است. بیت اللهی ادامه داد: 
خ  به این ترتیب بهتر است پیش از وقوع فاجعه درصد نر
تلفات جانی و مالی حوادث احتمالی در پایتخت وکلانشهرها 
را با اتخاذ تصمیمات مناسب کاهش دهیم و در این میان 
با ساماندهی به بازار اشتغال و بهبود وضعیت بازار کار در 
شهرهای کوچک از سرریز جمعیت به کلانشهرها و پایتخت 
و تشدید عوامل بحران زا جلوگیری کنیم و به این ترتیب بازار 
مسکن نیز به خودی خود همزمان با بهبود وضعیت بازار 

اشتغال، سامان می یابد. 

   مطالبه مردم از دولت چهاردهم حل بحران مسکن 
است

حسنعلی اخلاقی امیری نماینده مجلس دوازدهم اما 
درباره حل مشکل مسکن مردم با نگاهی متفاوت از بیت الهی 

گفت: در برنامه هفتم توسعه، این مشکل با گسترش حدود 
شهر ها و عرضه زمین به مردم برطرف شده است؛ در دولت 
سیزدهم به ریاست شهید رئیسی، اعطای زمین رایگان به 
مردم آغاز شده و لازم است که این روند در دولت های آینده 
نیز ادامه یابد تا با مشارکت مردم و توسط خود آنان، مشکل 
زمین حل شود. نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس 
شورای اسلامی در این باره گفت: یکی از نیاز های اساسی 
خانواده ها در ایران اسلامی مسکن است. تأمین مسکن 
مناسب و مقرون به صرفه یکی از مهم ترین دغدغه های 
خانواده ها به ویژه والدینی است که تمایل دارند فرزندانشان 
باید  این مسأله  و تشکیل خانواده دهند.  کنند  ازدواج 
هرچه سریع تر حل شود تا بتوان به آرامش و ثبات بیشتری 
در جامعه دست یافت. اخلاقی خاطرنشان می کند: در 
دولت های یازدهم و دوازدهم به ساخت مسکن توجه کافی 
نشد و این باعث افزایش چشمگیر قیمت ها گردید. در برنامه 
توسعه هفتم نیز به این مسأله پرداخته شده و سیاست های 
جدیدی برای حل این مشکل در نظر گرفته شده است. یکی 
از مشکلات اصلی در این حوزه، قیمت بالای زمین بود که با 
قوانین محدودکننده  حدود شهر ها به وجود آمده بود و این 
امر باعث محدود شدن زمین های قابل استفاده برای ساخت 
مسکن شد. نماینده مجلس دوازدهم شورای اسلامی اظهار 
داشت: اما در برنامه هفتم توسعه، این مشکل با گسترش 
حدود شهر ها و عرضه زمین به مردم برطرف شده است. در 
دولت سیزدهم به ریاست شهید رئیسی، اعطای زمین رایگان 
به مردم آغاز شده و لازم است که این روند در دولت های آینده 
نیز ادامه یابد تا با مشارکت مردم و توسط خود آنان، مشکل 
زمین حل شود. انتظار می رود که دولت با بهره گیری از این 
قانون بتواند مشکل مسکن را برطرف کرده و کاستی هایی که 
در دولت های یازدهم و دوازدهم وجود داشت، تکرار نشود. 
گر مشکل عرضه و ساخت مسکن  اخلاقی در پایان افزود: ا
با مشارکت مردم حل شود، قیمت های مسکن نیز کاهش 
یافته و عرضه و تقاضا به تعادل خواهند رسید. علاوه بر این، 
این اقدامات می تواند به ایجاد اشتغال بیشتر نیز منجر شود 
که خود از اهمیت ویژه ای برخوردار است. به این ترتیب، با 
سیاست های مناسب و استفاده مطلوب از قوانین جدید، 
می توان به بهبود شرایط مسکن و افزایش رفاه اجتماعی 

دست یافت. 

»آرمان ملی« از پیش شرط های بهبود وضعیت بازار مسکن گزارش می دهد

راه نجات تهران و کلانشهرها از بحران بدمسکنی
   راهکاری متفاوت برای حل مشکل کمبود مسکن

رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران گفت: 
فرار مالیاتی در همه صنوف وجود دارد، اما 
در صنف طلا بسیار کم است. در این صنف 
هیچ مشکل مالیاتی نداریم و جزو اصناف 
رئیس  بذرافشان،  نادر  هستیم.  شفاف 
، نقره و سکه تهران  اتحادیه طلا، جواهر
دیروز سه شنبه در نشست خبری اظهار 
کرد: در ۲ سال گذشته حباب سکه افزایش 
همین  برای  است؛  کرده  پیدا  شدیدی 
مساله جلسه هایی با بانک مرکزی داشتیم 
که از ظرفیت این صنف در ضرب سکه و 
سرمایه گذاری استفاده کنند. حباب هشت 
میلیون تومانی سکه توجیه اقتصادی ندارد 
که تخلیه شود مردم متضرر  و در صورتی 

خواهند شد. 
وی افزود: تولید طلا افزایش پیدا کرده از 
این رو این صنعت ظرفیت صادرات را دارد و 
می توانیم از این ظرفیت استفاده کنیم و به 
کشورهای اروپایی و خاورمیانه، طلا صادر 
کنیم. به طور قطع صادرات طلا، ارزآوری 
و اشتغال زایی به همراه خواهد داشت. 
کشورمان در سال  سهم صادرات طلای 
گذشته، ۸۰۵ کیلوگرم بوده است که ظرفیت 
از  برخی  دارد.  وجود  سهم  این  افزایش 
کشورها از جمله ترکیه در سال های گذشته 
از ما مصنوعات طلا خریداری می کردند، اما 
کنون دولت ترکیه بر روی این حوزه فعالیت  ا

را شروع کرده و صادرات داشته است. 
، نقره و سکه  رئیس اتحادیه طلا، جواهر
تهران، با اشاره به مالیات ابرازی طلافروشان 
گفت: بخشی از تولیدی های این صنف، 

میانگین  اما  هستند،  مالیات  از  معاف 
مالیات این صنف از ۱۲ میلیون تومان برای 
واحدهای کوچک تا چندین میلیارد تومان 

برای شرکت های فعال و بزرگ است. 
وی درباره فرار مالیاتی اضافه کرد: فرار 
مالیاتی در همه صنوف وجود دارد، اما در 
صنف طلا بسیار کم است. در این صنف 
هیچ مشکل مالیاتی نداریم و جزو اصنافی 

بودیم که شفاف هستیم. 
بذرافشان از پیوستن ۶۵ درصد صنف 
گفت:  طلا به سامانه مودیان خبر داد و 
اعضای این اتحادیه در سامانه ثبت نام 
کرده اند و مشکلی با پرداختن مالیات حقه 

بر اساس فعالیت و گردش مالی نداریم. 
جواهر  و  طلا  اتحادیه  رئیس  گفته  به 
وارد  را  این هجمه  تهران، چندی پیش 
کردند که طلافروشان می خواهند همچون 
پزشکان از پرداخت مالیات فرار کنند؛ این 
که ما هیچ مشکل مالیاتی  درحالی است 
نداریم و با توجه به مشخص بودن قیمت 
روز طلا در سایت اتحادیه و بسیاری دیگر از 
سایت ها و اعلام روش های درست محاسبه 
قیمت طلا، بارها توسط خود اتحادیه اعلام 

شده است. 
رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران در 
ادامه اظهار کرد: شمش طلا به عنوان مواد 
اولیه برای تولید ما نیاز است که قبلاً در این 
که مرکز  کمبود داشتیم، اما زمانی  بخش 
مبادله ارز و طلا زیرمجموعه بانک مرکزی 
راه اندازی شد، مشکل کمبود شمش حل 
و بازار شفاف شد. قبل از راه اندازی مرکز 

کشور و قاچاق  مبادله، شمش طلا وارد 
وجود  عرصه  این  در  شفافیت  و  می شد 

نداشت. 
بذرافشان با بیان اینکه تولید طلا حدود 
۳۰ درصد با کاهش مواجه شده است، افزود: 
نمایندگان خانه ملت و همچنین دولت 
باید رویکرد خود را نسبت به این صنف تغییر 
دهند، تصمیمات باید یه صورت کارشناسی 
گرفته شود، همکاران ما نگران هستند. یک 
گر در سامانه تجارت ثبت  نگرانی این است ا
نام کنند آیا مالیات بر عایدی سرمایه برای 
آن ها لحاظ نمی شود؟ در حاضر واحدهای 
تولیدی ما دچار مشکل شده اند. حدود 
۸۰ درصد همکاران ما واحدهای اجاره ای 
این هزینه پرسنل دارند  بر  دارند علاوه 
باید مشکلات این واحدها هم دیده شود. 
وی با اشاره به اینکه اتحادیه طلا از سال 
۱۳۴۰ شروع به کار کرده است، گفت: ۲ هزار 
واحد تولیدی طلا و ۲ هزار و ۵۰۰ ویزیتور 
طلا داریم. همچنین ۷۰ درصد واحدهای 
این صنف اجاره ای است. این مقام صنفی 
کرد نسبت  همچنین از مردم درخواست 
به خرید طلا از فضای مجازی دقت کنند، 
که فروش طلا در فضای مجازی از لحاظ  چرا
تقلبی و استاندارد مشکلاتی برای مردم به 
کید کرد:  وجود آورده است. بذرافشان تا
مردم بدون اطلاع وارد این فضاها می شوند 
کنون  ا طلا  اتحادیه  می بینند،  آسیب  و 
اجرت طلا با تنوع مدل را ارائه می کند که 
در قیمت پایین عرضه می شود و دارای 
کدهای استاندارد است. همچنین مردم از 

هویت واحد صنفی طلا مطلع شوند و این 
حق مردم است که جواز را مشاهده کرده 
کتور طلا دریافت کنند؛ اینکه سکه را  و فا
کز  از طلافروشان خریداری نکنند و از مرا
عرضه سکه با وکیوم و هولوگرام همان مرکز 
خرید کنند. وی با اشاره به ممنوعیت فروش 
طلای دست دوم، گفت: در دهه گذشته 
گرایش مردم به سمت طلای دست دوم بود 
که منجر به آسیب در حوزه تولیدکنندگان 
طلا شده بود؛ در همین راستا جلسه با 
وزارتخانه های مربوطه برگزار کردیم، یک ماه 
گذشته در اطلاعیه ای حذف کد آیسیک 
نوین  سامانه  از  مستعمل  طلای  فروش 
اصناف اعلام و مقرر شد تا این کد به صورت 
رسمی حذف شود. قرار شده طلای دست 
دوم جمع آوری شود که البته هنوز به طور 
رسمی به واحدها ابلاغ نشده است. این 
مقام صنفی در ادامه ضمن انتقاد از قوانین 
متعدد، اظهار کرد: تعدد قوانین و الزامات 
آنها سبب شده که همکاران ما نسبت به 
فعالیت اقتصادی آرامش خاطر نداشته 
باشند که منجر به اعتراض هم شد؛ یکبار در 
همان ابتدا الزام به ثبت معاملات در سامانه 
جامع تجارت در دی ماه سال گذشته و 
یک بار هم در اردیبهشت ماه امسال اقدام 
با  که  کردند  تعطیلی واحدهای خود  به 
اصلاحاتی که صورت گرفت و با درخواست 
اتحادیه، فعالیت بازار از سر گرفته شد، اما 
همچنان واحدهای صنفی همکار ما نه تنها 
همچنان  که  داشته،  دغدغه  همچنان 

دارای ابهام هم هستند. 

رئیس اتحادیه طلا: 

طلافروشان مشکل مالیاتی ندارند


